



Danmarks Fjerkræavlerforening for Raceavl

Hovedbestyrelsesmøde nr. 116.

HB møde den 9. februar 2025 kl. 0900

Vissenbjerg Storkro ved Odense

Deltagere:

PH, Patricia Haynes, **IT**, Ib Thomsen,

LMH, Lars Moos Hansen, **WL**, Willy Littau,

JL, Johnny Larsen, **PJ**, Patrick Jensen

JA Jørgen Abrahamsen, **SL** Svend Erik Kjær Laursen,

MK Mads Kynde Jensen og **TJ** Teddy Jacobsen

Referat.

Dagsorden:

Pkt.1. Siden sidst ved formanden

Fornyelse af DFfR – Hvordan kommer vi rigtig i gang.

Medlemsmøderne. Med udgangspunkt i debatoplægget i Blad nr. 1, skal vi finde ud af, hvad medlemsmøderne skal indeholde, og hvordan deltager Hovedbestyrelsen i møderne?

Der var en drøftelse af indholdet i debatoplægget, som alle var enige om, skal danne baggrund for medlemsmøderne.

Hovedspørgsmålet, som vi gerne skulle have belyst, må være, hvad medlemmerne ønsker af deres forening DFfR og derfor må det naturlige spørgsmål til/fra vores medlemmer må være:

- ***Hvad kan jeg bruge Danmarks Fjerkræavlerforening for Raceavl til?***

Det skulle vi gerne få en masse bud på, så vi har viden om, hvad medlemmer ønsker.

Vi skal samle op fra alle medlemsmøderne og herefter behandle det samlet på det næste HB-Møde den 27. april 2025. Det skulle gerne føre til et katalog af tiltag, som vi så skal lave en plan for implementering af.

Det vil helt givet også være relevant at gennemgå medlemsmøderne på vores repræsentantskabsmøde den 24. maj 2025, så vi kan få repræsentantskabets opbakning til eventuelle forandringer.



HB's deltagelse på medlemsmøderne: Formanden er med på alle medlemsmøderne og leder dem. HB-medlemmer kommer på medlemsmøderne i forhold til deres geografiske tilknytning i området.

Kommunikation: Afrapportering fra projektgruppen/Jørgen Abrahamsen
Projektgruppen er kommet godt i gang og har delt opgaven i 3:

- **Hjemmesiden.** Der arbejdes med en større opdatering og modernisering. Første testversion blev forevist, og der var enighed om at arbejde videre med modellen.
- **SOME** – Facebook og Instagram. Der arbejdes med afdækning af nuværende grupper og profiler for at søge inspiration og eventuelt samarbejde.
- **Vores Blad:** Der arbejdes med at finde ideer til, hvordan et fremtidigt blad kunne være og med hvilket indhold, ligesom der arbejdes med et supplement i form af et elektronisk Nyhedsbrev, som kan sendes på mail direkte til medlemmerne. Vi vil komme til drøfte, hvor ofte vores blad bør/skal udkomme.

Når projektgruppen er færdige med deres arbejde, vil der ske en samlet forelæggelse for Hovedbestyrelsen. Vi sigter på, at det kan ske på Hovedbestyrelsesmødet den 27. april 2025, og det kan også blive relevant at forelægge arbejdet for Repræsentantskabet.

Pkt. 2. Aktuelt fra klubber og specialklubber

Udstillinger er afsluttet, og der er kun gode tilbagemeldinger. Nu er det tid for generalforsamlinger, hvor der forhåbentlig bliver gode drøftelser og valgt gode bestyrelser.

Pkt. 3 Information fra kontoret

Der er nok at se til på kontoret, hvor det alene er Willy, der er der fast. Teddy Jakobsen assisterer ved lejlighed. Der er travlt med udsendelse af ringe. Ekspedition af ringbestillinger prioriteres som det vigtigste lige nu.

DAO giver fortsat problemer i forhold til udsendelse af blade. Der bliver fulgt konsekvent op i forhold til DAO, men vi er meget afhængig af, at medlemmer meddeler, når de ikke får deres blad, da vi ellers tror, at alt er OK. Det er det tilsyneladende ikke.

Giv os derfor besked, når dit blad mangler.

Pkt. 4 Økonomi og regnskaber

Der er nu underskrevet aftale med RevisorHuset Hinnerup om føring af vores bogholderi m.v. Der holdes møde vedr. ny kontoplan og regnskabsopbygning den 20. februar 2025 med RevisorHuset Hinnerup.

Vi har endnu ikke afsluttet 2024, og føring af bilag 2025 afventer mødet den 20. februar med RevisorHuset Hinnerup.



Pkt. 5 Landsudstillingen 2025

Hovedbestyrelsen havde en grundig drøftelse af planlægning af Landsudstillingen 2025, hvor vi skal afvikle udstillingen alene, idet Danmarks Racedueforeninger har valgt at holde deres egen udstilling i slutningen af november.

Vi holder fast i, at vores udstilling skal afvikles i uge 43 med følgende overordnet ramme:

- Opstilling fra lørdag den 18. oktober – onsdag den 22. oktober
- Indlevering af dyrene torsdag den 23. oktober
- Bedømmelse af dyrene fredag den 24. oktober
- Åben for publikum lørdag den 25. og søndag den 26. oktober.

Vi havde en grundig drøftelse af, om udstillingen alene skal være for medlemmer af Danmarks Fjerkræavlerforening for Raceavl, eller om det skal være en åben udstilling, hvor medlemmer fra Danmarks Racedueforeninger (DRF) kan deltage uden at være medlem af DFfR, idet medlemmer fra DRF har udtrykt ønske om dette.

Konklusionen blev, at vi vil afholde udstillingen alene for medlemmer af DFfR.

(Denne konklusion blev meddelt DRF på møde den 11. februar 2025. DRF var ærgerlig over denne beslutning, og fremførte en række gode argumenter for, at en åben udstilling for DRF-medlemmer ville kunne medvirke til at styrke samarbejdet mellem vores 2 foreninger, ligesom de ville åbne op for DFfR medlemmer og DFfR ringe på deres Nationalen. De tilbød desuden, da de har ekstra plads i deres hal i Kolding, at vi kunne komme og udstille høns på denne f.eks. med stammer 1,2 i mindre voliere/bure, som vi kender det fra Landsskuet i Herning, med tilhørende bedømmelse.)

Hovedbestyrelsen har med udgangspunkt i ovennævnte genovervejet vores beslutning, og er enige om, at Landsudstillingen i 2025 bliver en åben udstilling, hvor medlemmer af DRF har mulighed for at udstille deres duer (og kun duer) med deres egne ringe efter DFfR's udstillings- og præmieregler. Det er vigtigt for os i DFfR at bevare og udbygge det gode samarbejde vi har med DRF senest i forbindelse med fællesudstillingen i oktober 2024.

Ny Plan

Der skal laves en ny plan for afviklingen af Landsudstillingen 2025, da vi er nødt til at skal have fordelt opgaverne på ny. Det gælder alle funktioner, men rigtig mange skal selvfølgelig fortsætte som nu. Der vil til næste HB-møde blive lavet udkast til en ny plan for afviklingen af Landsudstillingen.



Nye tiltag på Landsudstillingen.

- Vores fokusrace arrangement skal "frem i lyset"
- Der skal være bedre plads ved Best in Show og kåring af mestre
- Vi skal have fokus på vores ungdomsmedlemmer, så de får mulighed for at mødes med hinanden i eget område.
- Vi skal have fokus på tirsdagen ved opstilling og klargøring, samt udsmykning, så der er struktur på opgaverne og hjælpere til rådighed
- Vi drøftede med udgangspunkt i oplæg fra Mads Kynde og Lars Moos Hansen, hvordan vi kunne modernisere præmiedelingen og præmierne. Der var enighed om, at der skal ske nytænkning. I forhold til ærespræmier var holdningen, at vi skal tildele ærespræmier til alle 2,1 eller 1,2, der har opnået mindst 282 p, ingen under 93p og at gruppeinddelingen ophæves. Med hensyn til kåringspræmier, så bør de ændre navn til "Første Præmie" og tildeles alle 2,1 eller 1,2, der ikke har opnået ærespræmie og som har opnået mindst 276 p og ingen under 91p. DM for 2,3 for seniorer og 2,2 for juniorer bør bevares som nu. Der bør overvejes at indføre sektionsvindere for henholdsvis Store Høns, Dværg Høns, Svømmefugle og Duer, hvor nr. 1, 2 og 3 kåres.
- Beslutningen blev at Lars Moos Hansen med udgangspunkt i disse overvejelser laver en konsekvensberegning og kvalificering til forelæggelse på næste HB-møde.
- Bedømmelsens afvikling
- Kommunikationen før under og efter udstillingen – vi skal drøfte om vi kan gøre noget anderledes og bedre. Vi aftalte at lade denne opgave tilgå projektgruppen for kommunikation nævnt under pkt. 2.

Pkt. 6. Racefjerkræ

Leder: Marts: Lars, April: Teddy, Maj: Jørgen, Juni: Willy, Juli: Patrick

Pkt. 7. Dommerne i DFfR – aspirantuddannelse, efteruddannelse og feedback på bedømmelser

- Teddy Jacobsen, Dommerringen og Lars Moos Hansen, Dommerudvalget, gav et oplæg om, hvordan vi kan kvalificere og styrke dommernes uddannelse og bedømmelse, herunder om opmandsfunktionen. Der bør fremover være fokus på at tilbyde efteruddannelse til vores dommere, hvorfor det årlige møde med dommerne er under revidering.
- Vi havde en generel drøftelse af opmandsfunktionen, som ikke var på Landsudstillingen 2024. Der var forskellige holdninger til, hvordan vi får den bedste og rigtigste bedømmelse af vores dyr på Landsudstillingen. Bør der være en opmandsfunktion, eller skal der være en feedback



kultur, eller er det efteruddannelse. Gav det anledning til problemer, at der ikke var opmænd i 2024? Svarene er ikke lige til, hvorfor der er enighed i, at dommergruppen skal inddrages i drøftelserne, hvilket kan ske på Dommerringens Generalforsamling i september. Der er ligeledes enighed om, at specialklubberne skal inddrages i drøftelserne, idet de sammen med deres specialdommere har ansvaret for, at der holdes en linje, der er i overensstemmelse med standardens krav til den pågældende race. Derfor tages spørgsmålet op på mødet med Specialklubberne den 12. april 2025.

- Teddy Jacobsen orienterede om årets aspirantuddannelse. Der er 10 nystartede aspiranter i år. De er kommet godt i gang. Der er 2 aspiranter, der i år skal til praktisk eksamen. Vi håber, at de består, så de kan komme ud og virke som dommere.

Pkt. 8. DFfR's udvalg

Nyt fra udvalgene:

- **Standardudvalget** har holdt møde, og godkendt blå laksefarvet Tyske Dværg Wyandotter, og vildtfarvet og gulvildtfarvet Vagtlær.
- **Dommerudvalget.** Sammensætningen og repræsentationen blev drøftet. Det er således, at der er 3 medlemmer i udvalget. 1 valgt i Hovedbestyrelsen, 1 valgt af Dommerringen og 1 valgt af specialklubberne. I dag er Carsten Blohm repræsentant for HB, men sidder ikke i HB, Lars Moos Hansen er valgt af Dommerringen, men sidder i HB og Kjeld N. Jensen er valgt af specialklubberne. Fremover bliver Lars Moos Hansen repræsentant for HB, Kjeld N. Jensen for specialklubberne, og Dommerringen finder en repræsentant.
- **Ungdomsudvalget** er kommet godt i gang, og anmodede om, at Thomas Bach Hansen, Silkeborg må tilgå udvalget, idet han ville kunne bidrage rigtig godt. Hovedbestyrelsen tiltrådte, at Thomas Bach Hansen tilgår udvalget, som herefter består af Teddy Jakobsen (formand), Patrick Jensen og Thomas Bach Hansen. Ungdomsudvalget refererer til Hovedbestyrelsen.
- Planlægningen af "Ungdomstræf" går planmæssigt.
- Da Ungdomsudvalgets repræsentanter har foreningsansvar for børn og unge skal vi have Børneattest på dem. Dette bliver iværksat.

Pkt. 9. Specialklubmødet

Årets møde finder sted den 12. april 2025 i Lunden i Silkeborg. Mødets indhold blev drøftet og vil blive afklaret med specialklubbernes repræsentant Kjeld N. Jensen.

Pkt. 10. Guld og Sølvnåle (dette punkt er altid fortroligt)

Ingen indstillet.



Pkt. 11. Bevaringsudvalget

Patrick Jensen gav status på arbejdet i Bevaringsudvalget. Der var indkaldt til møde i februar i udvalget, men det er udsat til sidst i marts måned. Der er mulighed for at søge om midler til bevaringsbesætninger. Det overvejes, om vi skal gøre dette.

Pkt. 12. DFfR's internationale samarbejde

- Lars Moos Hansen ønsker ikke at være DFfR's repræsentant længere. Per Moeskjær blev foreslået med baggrund i hans fjerkræfaglige viden og sprogkunderskaber. Han blev valgt.

Pkt. 13 EE-Udstilling i 2025.

Seneste nyt fra EE om EE-Udstillingen v/ Willy Littau. EE-Foreningen har underskrevet aftale med Slovakiet om afholdes af det 30. EE-Europashow fra den 4. – 9. november 2025.

Vi afventer nu mere præcise udmeldinger om udstillingen. Der skal være en række møder i EE-Foreningen i foråret, og vi regner med, at det giver afklaring.

Vi nedsatte et udvalg bestående af Willy Littau, Kjeld N. Jensen og Jørgen Abrahamsen til at varetage opgaven med følgende opgaver:

- Godkendelse fra Fødevarestyrelsen til transport af dyr til udstillingen.
- Fællestransport
- Samarbejde med duer og kaniner
- Promovering af EE Udstillingen
- Anmeldelse af dyr
- Eventuelle tilskudsordninger

Pkt. 14. Dyrskuer 2025

Drøftelse af planlægningen og afviklingen af følgende dyrskuer:

- Roskilde v/ Lars Moos Hansen. Afvikles den 30., 31. Maj og 1. juni. Der bliver et nyt udvalg på Sjælland med inddragelse af Connie og Jørgen Baagø samt HB-medlemmerne på Sjælland til afløsning af Roskilde Fjerkræklub.
- Odense v/Ib Thomsen. Ib oplyste, at Odense og Vestfyns Fjerkræklub er arrangør og alt kører efter planen



- Herning v/ Willy Littau. Landsskuet i Herning kører efter den sædvanlige plan.

Pkt. 15. Evt.

Willy oplyste, at Odsherreds Fjerkræklub ved en ordinær og ekstraordinær generalforsamling er blevet lukket. Indestående i pengeinstitut og kassebeholdning overdraget til DFfR. Deres burmateriel er ligeledes overdraget til DFfR og afhentet.

Jørgen Abrahamsen/ref